
Către: Uniunea Națională a Barourilor din România 

În atenția Domnului Președinte Av. Dr.  Traian Briciu

În vederea supunerii la vot în Congresul Avocaților din 14-15 iunie 2024

Subsemnata  Av.  Irina Trăistaru,  din  Baroul  București,  în  calitate  de  Delegat  la  Congresul 
Avocaților 2023, formulez prezenta solicitare de a suplimenta ordinea de zi a Congresului și de a  
supune votului Congresului următoarea propunere de Hotărăre prin care să se decidă:

1). scăderea cotei de contribuție la CAA la nivelul de 13% de la data de 01.01.2025, precum 
și menținerea plafoanelor minim și maxim la nivelul celor din anul 2023, în temeiul art. 63 
alin. (2) din Legea nr. 51/1995, rep., cu modificările și completările ulterioare și a art. 80 alin. 2 
din Statutul profesiei de Avocat, pentru urmatoarele motive:

- Raportul de evaluare actuarială fond de pensii al CAA din mai 2024 arată că rata de finanțare a 
fondului de pensii este în creștere în ultimii ani, doar câteva filiale fiind pe minus (cu procente 
sub  -10%,  deci  nesemnificative,  procente  ce  se  pot  îmbunătăți  prin  eficientizarea 
managementului și scăderea cheltuielilor neesențiale acelor filiale, astfel încât să nu fie obligați  
toți avocații din România să plătească mai mult pentru slabul management al doar câteva filiale).  
Există deci un trend de creștere graduala a ratei de finanţare a fondului la nivel naţional, chiar și  
în condițiile unei majorări a valorii punctului de pensie. 
A contribuit la această creștere și modificarea modului de distribuire a cotei de contribuție totală 
a  sistemului,  între  fondul  de  pensii  şi  fondul  de  asigurări,  respectiv  modificarea  cotei  de 
contribuție aferente fondului de pensii, de la 85% din cota toală, la 90% din cota totală, astfel  
încât nu a fost justificată creșterea cotei de la 13% la 14% și a plafoanelor, rezultatul fiind doar 
împovărarea avocaților. 
Un alt element important este faptul că în momentul de față, mai multe dintre filialele sistemului 
au depăşit rata de finanțare de 100% și mentin în continuare un trend de apreciere a acesteia. 
- Hot. nr. 222/10-11 DECEMBRIE 2021 prin care Consiliul UNBR a hotarat ca începand cu data 
de 01 ianuarie  2022,  venitul  de referință utilizat  la  stabilirea tuturor prestațiilor  de asigurări 
sociale se stabilește la cuantumul de 3.066 lei,  Hot. nr. 227/10-11 decembrie 2021 prin care 
Consiliul UNBR a hotarat ca majorarea cotei individuale de contributie obligatorie la 14%,  Hot. 
nr. 228/10-11 decembrie 2021 prin care Consiliul UNBR a hotarat ca începand cu 01.01.2022, 



pentru anul 2022, cota de contribuție individuală obligatorie să fie de 12% din venitul brut lunar 
realizat din profesie sunt deja atacate de către aproximativ 100 de avocați în instanță, făcând 
obiectul dosarului nr. 6725/2/2022* aflat pe rolul Tribunalului București.

2). scăderea taxei fixe UNBR+barou cu 9 lei, de la 99 lei la 90 lei, fiind nejustificate recentele 
creșteri, întrucât pot fi scăzute cheltuielile care nu sunt absolut necesare (protocol, deplasări în 
țară și străinătate, fotbal, etc.). 
Inflația  și  creșterea taxelor  la  Bugetul  de Stat  afectează toți  avocații,  nu mai  este  nevoie ca 
propriile organe de conducere să ne împovăreze suplimentar. Creșterile de taxe și de cote impuse 
de structurile noastre de conducere pot fi  suportate de avocați  fie din bugetul  personal și  al 
familiei lor (ceea ce este profund nedrept), fie prin creșterea onorariilor cu aceste sume, lucru  
care este împovărător pentru justițiabili care și ei la rândul lor sunt presați de aceeași inflație și  
taxe crescute căter Bugetul de Stat (ceea ce le limitează și  lor accesul la justiție).  Solicităm 
organelor de conducere a profesiei să sprijine avocații prin scăderea cheltuielilor nenecesare ale  
UNBR și ale barourilor și nu să acționeze împotriva avocaților prin majorarea cotelor și taxelor 
și jignirea lor prin considerente de tipul: ”dacă nu faci bani mulți, nu ai ce căuta în avocatură” 
sau “este mai puțin decât un pachet de țigări” (scuze, replica noastră este “mulți dintre noi nu 
fumăm, este cât câteva rechizite pentru copiii noștri”).

De altfel, într-o recentă consultare din cadrul AGA din Mai 2024, avocații Baroului București 
(care reprezintă cam o treime din totalul avocaților din România) au votat în mod covârșitor 
pentru scăderea taxei UNBR+barouri și a cotei CAA. Sunt convinsă că majoritatea avocaților din 
țară ar vota la fel.

Pentru aceste considerente, vă solicit să suplimentați ordinea de zi a Congresului și să supuneți  
votului Congresului  propunerea de Hotărăre prin care să se decidă: 1). scăderea cotei de 
contribuție  la  CAA la  nivelul  de  13% de la  data de 01.01.2025,  precum și  menținerea 
plafoanelor  minim  și  maxim  la  nivelul  celor  din  anul  2023  și  2).  scăderea  taxei  fixe 
UNBR+barou cu 9 lei, de la 99 lei la 90 lei.

Data: 13.06.2024.

Cu deosebita consideratie,

Av. Irina Trăistaru

Domnului Președinte al UNBR Av. Dr. Traian Briciu


